



Q K 1 7 3 1 1 3 1

中外葡萄 与葡萄酒

SINO-OVERSEAS GRAPEVINE & WINE



官方微信

NO.5/2017

WWW.VW1976.CN

ISSN 1004-7360



9 771004 736127

酒师的梦想
Winemakers' dream

共同的期待
Common Expectation

专业酿酒 SPECIALTY

活性干酵母

酵母活化保护剂与发酵营养助剂

果胶酶

特种酵母多糖及其它

专业非活性酵母产品

苹-乳发酵乳酸菌

单宁产品

橡木制品

更多创新产品

Oenology

Active Dry Yeasts

Activators and Nutrients

Enzymes

Specific Inactivated Yeasts

MLF Bacteria

Tannins

Oaks

Other Innovative Products



为全球酿酒师提供

创新与成熟的最佳酿造技术方案

Trust Jatou And Lallemand Your Dreams Are Expected

酿好酒 找杰兔

目 次

2017年9月 第5期 总第215期

研究报告

- 5 冰葡萄酒原料威代尔后熟过程中质量指标变化研究 徐超亚，汪蕾，张军翔
- 10 不同架式对刺葡萄果实品质的影响 苏聪聪，廖凯强，陈星星，陈恒，石雪晖，杨国顺，钟晓红，刘昆玉，徐丰，金燕，白描
- 14 葡萄砧木的耐盐性评价 吴梦晓，张晓雪，李众，王雅楠，张剑侠
- 19 叶面喷施酵母多糖对美乐葡萄果实品质的影响 李栋梅，齐慧，胡宏远，丁小玲，马丹阳，王振平
- 24 橡木桶陈酿对干红葡萄酒花色苷和颜色的影响 王振中，严斌，段长青，蔡建，倪军，苏宁
- 29 日照地区公酿一号葡萄及其桃红酒特征香气的研究 汤晓宏，任继波，胡文效，魏彦峰，刘静
- 34 GA₃处理对着色香葡萄果实无核率及品质的影响 赵佳，郭印山，苏凯，刘镇东，李成祥，李坤，郭修武
- 37 蓬莱产区气候条件分析及其酿酒葡萄适应性评价 宫磊，王福成，吴新颖，杨立英，蔡亭友，陈迎春，王咏梅
- 42 瑞都系列葡萄品种在浙江地区的引种表现 贾吉星，魏灵珠，程建徽，曹玥华，吴江
- 45 需冷量和积温对霞多丽葡萄芽眼萌发的影响 张文娇，张雪，李鹏飞，许晓鼎，王丽花，管雪强
- 56 早夏无核葡萄促早栽培表现及花果管理技术探讨 单文龙
- 58 阳光玫瑰葡萄栽培常见问题及调控措施 陈哲，王其松

酿造加工

- 60 葡萄酒用软木塞加除湿工艺及应用 林博学，孔凡耿
- 63 专业酵母衍生制品在现代葡萄酒酿造过程中的应用 成正龙，徐金辉，曹明秀
- 综 述

- 67 葡萄无核化栽培技术的研究及应用 史文婷，王振平
- 行业观察

- 72 我国酿酒葡萄文献研究态势分析 张庆田，韩真，李秀杰，招雪晴，李勃
- 75 甘肃天水巨峰葡萄优质标准化生产发展建议 王玉安，郝燕，罗学义，杨瑞，张坤

栽培技术

- 49 北京地区温室葡萄一年两季结果栽培技术 张国军，王晓玥，孙磊，闫爱玲，任建成，王慧玲，徐海英

CONTENTS

Sep. 2017 No.5 Serial No.215

RESEARCH REPORT

5 Study on change of quality index in the process of post-ripening of ice wine grape
XU Chaoya, WANG Lei, ZHANG Junxiang

10 Effects of different frame style on fruit quality of *Vitis davidii* Foëx.
SU Congcong, LIAO Kaiqiang, CHEN Xingxing, CHEN Heng,

SHI Xuehui, YANG Guoshun, ZHONG Xiaohong,
LIU Kunyu, XU Feng, JIN Yan, BAI Miao

14 Evaluation of grape rootstock salt tolerance
WU Mengxiao, ZHANG Xiaoxue, LI Zhong,

WANG Ya'nan, ZHANG Jianxia

19 Effects of leaf spraying different concentrations of yeast polysaccharide on the quality of Merlot berry
LI Dongmei, QI Hui, HU Hongyuan, DING Xiaoling,

MA Danyang, WANG Zhenping

24 Comparison of anthocyanin components and color of red wines aged in oak barrels
WANG Zhenzhong, YAN Bin, DUAN Changqing,

CAI Jian, NI Jun, SU Ning

29 Research on aroma characteristic of Gongniang No.1 and its rose wine in Rizhao region
TANG Xiaohong, REN Jibo, HU Wenxiao,

WEI Yanfeng, LIU Jing

34 Influence of GA₃ treatment on seedless rate and quality of Zhuosexiang grape
ZHAO Jia, GUO Yinshan, SU Kai, LIU Zhendong,

LI Chengxiang, LI Kun, GUO Xiuwu

37 Evaluation of climatic conditions in Penglai area and its effect on wine grape
GONG Lei, WANG Fucheng, WU Xinying, YANG Liying,

CAI Tingyou, Chen Yingchun, WANG Yongmei

42 Observation on Ruidou series grape varieties in Zhejiang region
JIA Jixing, WEI Lingzhu, CHENG Jianhui,

CAO Yuehua, WU Jiang

45 Impact of chilling requirements and accumulated temperature on budbreak of *Vitis vinifera* cv. Chardonnay
ZHANG Wenjiao, ZHANG Xue, LI Pengfei, XU Xiaoding,

WANG Lihua, GUAN Xueqiang

VITICULTURE

49 Cultivation technique of two crops per annual of grape in green house in Beijing region
ZHANG Guojun, WANG Xiaoyue, SUN Lei, YAN Ailing,

REN Jiancheng, WANG Huiling, XU Haiying

56 Early-maturing cultivation performance and flower and fruit management technology of Early Summer Seedless grape
SHAN Wenlong

58 Common problems and control measures in grape cultivation of Shine-Muscat
CHEN Zhe, WANG Qisong

ENOLOGY & PROCESSING

60 Technology and application of the humidification and dehumidification in the cork for wine
LIN Boxue, KONG Fangeng

63 Application of specialized wine yeast products during modern wine making
CHENG Zhenglong, XU Jinhui, CAO Mingxiu

SUMMARY

67 Research and application of the seedlessness cultivation technology for grape
SHI Wenting, WANG Zhenping

INDUSTRY OBSERVATION

72 Situation analysis on literature research of wine grape in China
ZHANG Qingtian, HAN Zhen, LI Xiujie,

ZHAO Xueqing, LI Bo

75 Development suggestions of standardized production of Kyoho grape in Tianshui county of Gansu
WANG Yu'an, HAO Yan, LUO Xueyi,

YANG Rui, ZHANG Kun

股票简称：威龙股份
股票代码：603779



Organic Wine

威龙有机葡萄酒



威龙葡萄酒公众平台

万数据